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§ 91 Dnr 2024-000009 

Upprop, val av justeringsperson samt godkännande av 
dagordningen 

Allmänna utskottets beslut 
Tony Willner (S) väljs att justera dagens protokoll. 
Dagordningen godkänns med tillägg av § 102, Markköp för reningsverk 
Horla (dnr 2024-000503). 
 

I allmänna utskottet 
Utskottet förrättar upprop. 
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§ 92 Dnr 2024-000483 

Månadsuppföljning per sista oktober 2024 

Allmänna utskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen godkänner upprättad månadsuppföljning per sista oktober 
2024. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Prognosen för året pekar mot ett resultat på 5 300 tkr vilket är 350 tkr lägre 
än budgeterat. Jämfört med skatteintäkter och generella statsbidrag uppgår 
prognostiserat resultat till 0,6 procent vilket är i nivå med det budgeterade 
resultatet på 0,6 procent. Skatteintäkter och generella statsbidrag beräknas 
bli 19 600 tkr högre än budgeterat, verksamheterna prognostiserar ett 
underskott på 15 250 tkr och gemensamma kostnader prognostiserar ett 
överskott på 1 900 tkr.  
Den ändringsbudget som kommunfullmäktige beslutade om i maj 2024 
innebar att verksamheten förskola/skola tillfördes ytterligare 2 800 tkr för 
ökade kostnader inom anpassad grundskola. Därav är budgetens resultat 
minskat med motsvarande summa och skiljer därmed mot beslutad budget i 
KF november 2023. Budgeterat resultat uppgår till 0,6 procent efter 
ändringsbudgeten mot det tidigare budgeterade finansiella målet om 1,0 
procent.  

Hållbarhetsanalys  
Utifrån en hållbarhetsanalys visar månadsuppföljningen med en prognos per 
sista oktober inte ha någon påverkan på verksamheten på kort siktigt. 
Långsiktigt kan ökade verksamhetskostnader leda till framtida besparingar 
och effektiviseringskrav. 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen godkänner upprättad månadsuppföljning per sista oktober 
2024. 
 

I allmänna utskottet 
Kaisa Lundqvist redogör för ärendet. 
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§ 93 Dnr 2024-000479 

Risk- och väsentlighetsanalys av kontrollmoment 
intern kontroll 2025 – information 

Allmänna utskottets beslut 
Utskottet tar emot informationen. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har det övergripande ansvaret för att se till att det finns en 
god intern kontroll i kommunen. Enligt 6 kap 6 § kommunallagen ska var 
och en inom sitt område se till att verksamheten inom kommunen bedrivs i 
enlighet med de mål och riktlinjer som fullmäktige har bestämt samt de 
föreskrifter som gäller för verksamheten. Kommunstyrelsen ska också se till 
att den interna kontrollen är tillräcklig samt att verksamheten bedrivs på ett i 
övrigt tillfredsställande sätt. Varje år fastställer kommunstyrelsen i enlighet 
med fullmäktiges Riktlinjer för intern kontroll en plan för intern kontroll för 
kommande år.  
För att kommunstyrelsen ska kunna ta sitt ansvar för verksamheten och den 
interna kontrollen som kommunallagen och fullmäktiges Riktlinjer för intern 
kontroll förutsätter, är det enligt revisionens bedömning inte tillräckligt att 
styrelsen endast fastställer en plan för intern kontroll. Kommunstyrelsen 
behöver vara mer delaktig i processen med att identifiera och utvärdera 
risker.  
För att åstadkomma en större delaktighet i denna process kommer detta att 
ske på myndighetsnämndens, servicenämndens samt utskottens 
sammanträden i form av en risk- och väsentlighetsanalys av förvaltningens 
framtagna risker. 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Utskottet tar emot informationen. 
 

I allmänna utskottet 
Åsa Nyström Andersson redogör för ärendet. 
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§ 94 Dnr 2024-000487 

Arkivbeskrivning Vårgårda kommun 

Allmänna utskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta Arkivbeskrivning för kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt 6 § 2 p. arkivlagen (1990:782) ska varje myndighet upprätta en 
arkivbeskrivning som ger information om vilka slag av handlingar som kan 
finnas i myndighetens arkiv samt beskriva myndighetens verksamhet, 
organisation och arkivets struktur. Det är en del av arkivvården och 
arkivbeskrivningen är ett hjälpmedel för att söka handlingar hos 
myndigheten så att den som söker information kan göra sig en föreställning 
om vilka handlingstyper som produceras och förvaras där. Samma syfte har 
4 kap. 2 § offentlighets- och sekretesslagen (2009:400) där det anges hur en 
myndighet ska beskriva sina allmänna handlingar. 
Syftet med en arkivbeskrivning är att ge allmänheten och kommunens 
anställda en överblick över arkivbeståndet och därmed förenkla finnandet av 
relevant information. Arkivbeskrivningen ska hållas tillgänglig tillsammans 
med andra sökmedel och vara till hjälp för att återfinna handlingar hos en 
arkivbildare.  
I Vårgårda kommuns arkivreglemente (antaget av kommunfullmäktige  
2019-09-11 § 114 och senast reviderat av kommunfullmäktige 2022-12-14  
§ 149) fastställs det hur arkivorganisationen ska se ut inom kommunen. 
Kommunstyrelsens arkivorganisation framgår i arkivbeskrivningen.  
Då en arkivbeskrivning kompletteras eller på annat sätt förändras, ska 
föregående version skrivas ut på papper och arkivläggas. Vårgårda kommun 
har tidigare haft en antagen arkivbeskrivning för socialnämnden vilken 
upphörde i samband med ny politisk organisation från och med 1 januari 
2011. Det har också funnits andra dokument med namn arkivbeskrivning, så 
som för kommunstyrelsen och dåvarande tekniska nämnden. 
I arkivbeskrivningen anges inledningsvis arkivbildarens namn samt 
bakgrund. Därefter följer nedanstående rubriker och redovisningar: 
- Myndighetens tillkomst 
- Myndighetens organisation och verksamhet 
- Historik 
- Bestämmelser för myndighetens verksamhet 
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- Planering och styrning av arkivbildningen 
- Bevarande och gallring 
- Sökingångar till arkivet och myndighetens handlingsbestånd 
- Inskränkningar i tillgängligheten genom sekretess 
- Tekniska hjälpmedel som enskilda själva kan få använda hos myndigheten 
för att ta del av allmänna handlingar 
- E-arkiv 
- Uppgifter som myndigheten regelbundet hämtar från eller lämnar till andra 
samt hur och när detta sker 
- Myndighetens rätt till försäljning av personuppgifter 
- Arkiv som myndigheten förvarar 
- Arkiv som överlämnats till annan myndighet 
- Arkivverksamhetens organisation och ansvar 
- Närmare upplysningar om myndighetens allmänna handlingar 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta Arkivbeskrivning för kommunstyrelsen. 
 

I allmänna utskottet 
Ordföranden redogör för ärendet. 
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§ 95 Dnr 2024-000469 

Överlämnande av uppdrag om översyn av 
samverkansmöjligheter Herrljunga - Vårgårda 

Allmänna utskottets förslag till beslut 
Allmänna utskottet beslutar att ge förvaltningen i uppdrag att se över 
beslutsformuleringen innan kommunstyrelsemötet. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige i respektive värdkommun gav i mars 2024 
förvaltningen i uppdrag att genomlysa formerna för samverkan utifrån att i 
stället för gemensam nämnd använda sig av avtalssamverkan, samt föreslå 
fortsatt samverkansform. I utredningen som biläggs ärendet har 
förvaltningen undersökt formerna för samverkan med syfte att kunna föreslå 
fortsatt samverkansform. Fördelar och nackdelar med olika 
samverkansformer redovisas. Slutsatsen blir att vid samverkan genom avtal 
överväger fördelarna de potentiella nackdelarna.  
Idag har kommunerna en väl etablerad samverkan som båda kommunerna är 
nöjda med. Samverkan regleras redan idag genom avtal. Genom att avveckla 
nämnderna blir det tydligare att personal, ekonomi samt IT, växel och 
telefoni är en del av den ordinarie verksamheten som inkluderas och följs 
upp på samma sätt som andra verksamheter i kommunen. Samverkan mellan 
Vårgårda kommun och Herrljunga kommun är alltså inte avhängigt en 
nämnd. När de gemensamma servicenämnderna skapades 2015 fanns det 
inga juridiska möjligheter till avtalssamverkan. Om samverkan skulle inletts 
idag hade troligen samverkan genomförts som avtalssamverkan. 
Förvaltningen rekommenderar att upphäva de gemensamma nämnderna och 
skapa avtalssamverkan. 
Vid hållbarhetsanalys görs bedömningen att ärendet är av administrativ art 
och inte påverkar hållbarheten ekologiskt eller socialt. Ekonomiskt skulle ett 
eventuellt upphävande av de gemensamma nämnderna kunna innebära en 
kostnadsminskning i form av minskad administration och 
sammanträdeskostnader. 
 

Servicenämndens förslag till beslut 
Servicenämnden föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 
besluta: 
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- Gemensam servicenämnd ekonomi och personal upphävs per den 31 
december 2026. 

- Kommundirektörerna i Vårgårda och Herrljunga kommuner ges i 
uppdrag att hitta former för avtalssamverkan inom de 
verksamhetsområden som idag servicenämnden för ekonomi och 
personal ansvarar för.  

 

I allmänna utskottet 
Ann-Charlotte Lilja redogör för ärendet. 
 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Tony Willner (S) yrkar på följande beslutsformulering: 
Allmänna utskottet beslutar att ge förvaltningen i uppdrag att se över 
beslutsformuleringen innan kommunstyrelsemötet. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer proposition på servicenämndens förslag till beslut och 
Tony Willners (S) yrkande och kommer fram till att Tony Willners (S) 
yrkande antas. 
 
  

Beslutet skickas till 
Ann-Charlotte Lilja, kommundirektör 
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§ 96 Dnr 2024-000428 

Prisrevidering Kastanjen  

Allmänna utskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 
Priserna på restaurang Kastanjen ska vara: 
             Från 25-01-01 Från 26-01-01 
Sollunch  72 kr  76 kr 
Sollunch häfte 670 kr  710 kr 
Pensionär  76 kr  80 kr 
Pensionär häfte 730 kr  750 kr 
Lunch övriga  99 kr  103 kr 
Lunch häfte  950 kr  980 kr 
 

Sammanfattning av ärendet 
På restaurang Kastanjen serverar kommunen lunch till medborgare. Det är 
möjligt eftersom kommunen har en tillfällig överkapacitet i 
Kullingshemmets kök. Den senaste ökningen av priset skedde 2023-01-01 
och det behövs en höjning för att följa med de generella prishöjningarna på 
råvaror samt löneutvecklingen för personal. Priset behöver även relatera till 
andra, jämförbara erbjudanden i närområdet. Prishöjningen avser ca 4%-
5%/år. Ingen prisökning beslutades om för 2024. Tanken när man köper ett 
häfte är att man ska spara 50 kr oavsett vilket häfte det är. 
 
Vid en hållbarhetsanalys är det tydligt att Kastanjen är en viktig mötesplats 
för många äldre och verkar positivt på den sociala hållbarheten, framför allt 
för tätortens äldre medborgare. Prissättningen behöver ses i ljuset av dels 
konkurrenssituationen, dels kommunens egen täckning för de kostnader som 
finns. 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 
Priserna på restaurang Kastanjen ska vara: 
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             Från 25-01-01 Från 26-01-01 
Sollunch  72 kr  76 kr 
Sollunch häfte 670 kr  710 kr 
Pensionär  76 kr  80 kr 
Pensionär häfte 730 kr  750 kr 
Lunch övriga  99 kr  103 kr 
Lunch häfte  950 kr  980 kr 
  

I allmänna utskottet 
Alfred Dubow redogör för ärendet. 
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§ 97 Dnr 2024-000434 

Renhållningstaxa 2025 

Allmänna utskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 
Renhållningstaxa 2025 fastställs.  
 

Sammanfattning av ärendet 
Renhållningstaxan ska täcka verksamhetens kostnader och verksamheten ska 
över tid gå plus minus noll. 
Taxorna gällande slam och renhållning höjdes den 1 januari 2024 med 15 
respektive 32% för att täcka ökade kostnader för entreprenaderna. Då 
förvaltningen räknar med att indexhöjning från entreprenörerna hamnar på 2-
3% så behöver taxan återigen höjas för att renhållningsavdelningen ska 
fortsätta täcka sina kostnader. 
Förslaget är att renhållningstaxan höjs med cirka 3,3%.   
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 
Renhållningstaxa 2025 fastställs.  
 

I allmänna utskottet 
Peter Garton redogör för ärendet. 
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§ 98 Dnr 2024-000480 

VA-taxa 2025 

Allmänna utskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 
VA-taxa 2025 fastställs. 
 

Sammanfattning av ärendet 
En höjning av taxan föreslås gällande Vårgårda kommuns allmänna vatten- 
och avloppsanläggning, kallad VA-taxa 2025. Brukningsavgiften föreslås 
höjas med 5 % för att täcka ökade kapitalkostnader samt skapa en buffert för 
framtiden. Anläggningsavgiften föreslås behållas oförändrad. 
Hållbarhetsanalys: beslutet innebär att full självfinansiering av kommunala 
VA-tjänster täcks utan skattefinansiering, samt att en viss buffert byggs upp 
för framtida investering i utbyggnad av reningsverk. Avgiftshöjningen täcker 
en ambition om ca 150 års renoveringstakt av ledningsnätet, en takt som 
behöver ökas framöver. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 
VA-taxa 2025 fastställs. 
 

I allmänna utskottet 
Alfred Dubow redogör för ärendet. 
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§ 99 Dnr 2024-000328 

Nuläge Badet - information 

Allmänna utskottets beslut 
Allmänna utskottet tar emot informationen. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Med detta ärende vill vi berätta om Badets verksamhet. Hur verksamheten är 
upplagd och hur det ser ut med olika aktiviteter, personal och nyttjande. 
Simskolelektioner: 11 lektioner/vecka  
Babysimslektioner: 8 lektioner/vecka  
Skolbadslektioner: 10 lektioner/vecka  
Vattengympaklasser: 4 klasser/vecka  
Öppet för bad (allmänhetens bad, motionssim, rehabträning, babybad mm): 
22 h/vecka 
 
Vi samlar även in information hur det ser ut i övriga sjuhäradkommuners 
simhallar. Denna sammanställning är i skrivande stund inte klar men 
kommer presenteras på utskottet. 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Allmänna utskottet tar emot informationen. 
 

I allmänna utskottet 
Linn Segander redogör för ärendet. 
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§ 100 Dnr 2024-000475 

Investeringsbidrag Skogsbygdens IF 

Allmänna utskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beviljar Skogsbygdens IF ett investeringsbidrag på  
44 214 kr till port som förstörts vid inbrott samt till installation av belysning.  
Medlen tas ur verksamhetens budget. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Skogsbygdens IF ansöker via kommunens digitala bidragssystem e-srv om 
investeringsbidrag enligt följande: 
 
Inköp av fågelskrämma till badplatsen vid Uddabosjön för att hålla 
kanadagäss borta och därmed förbättra hygien och trivsel för badgästerna. 
Kostnad: 1 380 kr 
 
Port till garage för att säkra garaget och förbättra säkerheten för fordon och 
utrustning som förvaras där. Porten har förstörts i samband med två inbrott 
under 2024.  
Kostnad garageport: 18 745 kr  
Kostnad montering av garageport: 840 kr 
 
Installation av belysning på området för att öka tryggheten under kvällstid 
och under vintermånaderna. Belysningen ska förbättra säkerheten för 
besökare och skydda egendom genom att försvåra för inbrott och 
skadegörelse.  
Kostnad belysning: 19 629 kr 
Grävning för etablering av belysning: 5 000 kr 
 
Total summa: 45 594 kr 
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Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beviljar Skogsbygdens IF ett investeringsbidrag på  
44 214 kr till port som förstörts vid inbrott samt till installation av belysning.  
Medlen tas ur verksamhetens budget. 
 

I allmänna utskottet 
Linn Segander redogör för ärendet. 
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§ 101 Dnr 2024-000456 

Strukturell ändring av taxor och avgifter AVRF 2025 

Allmänna utskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 
Strukturell ändring av taxor och avgifter 2025 för Alingsås och Vårgårda 
Räddningstjänstförbund antas. 
 

Sammanfattning av ärendet 
AVRF ser årligen över sina taxor och avgifter. Med anledning av inkomna 
synpunkter på avgiftsmodellen för tillstånd av brandfarlig och explosiv vara 
har AVRF valt att särskilt se över denna. Förslaget följer vägledning från 
SKR, Sveriges kommuner och Regioner, bygger på självkostnadsprincipen 
och är därmed baserad på nedlagd handläggningstid i ärendet. 
Vidare innehåller förslaget ett antal nya poster. 
AVRF föreslår att följande förändringar görs i dokumentet taxor och 
avgifter: 

• Dokumentet delas in i två delar. Del 1 avser taxor för 
myndighetsutövning så som brandskyddskontroll, tillsyn enligt LSO 
samt tillsyn och prövning enligt LBE. Del 1 förses med paragrafer 
som bland annat reglerar avgiftsskyldighet och när avgift ska betalas. 

 
Del 2 berör avgifter för utlåning av personal, avgifter kopplade till olika 
avtal samt övriga avgifter så som kopiering etc. 

• Tillstånd för brandfarlig och explosiv vara faktureras för faktiskt 
nedlagd tid i ärendet i stället för fasta avgifter, även kallat 
timdebitering. Detta innebär att enklare ärenden där den sökande 
skickat in kompletta handlingar från start bedöms få en kortare 
handläggningstid jämfört med svåra och komplexa ärenden samt de 
ärenden där kompletteringar behöver begäras in och flera platsbesök 
utföras. 

 
För att den som ansöker om tillstånd ska kunna få en indikation på vad 
kostnaden blir presenteras genomsnittlig tid för handläggning och prövning 
av olika ärenden i taxedokumentet samt på AVRFs hemsida. Se avsnitt Taxa 
för tillstånd brandfarliga och explosiva varor i underlaget. Den 
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genomsnittliga tiden för handläggning bygger på beräkningsmodell från 
SKR. 

• Tillägg med kostnader för service och underhåll av hoppkuddar samt 
inprovning av rökskydd. 

• Avgifter för att hyra övningshuset. Pris baseras på typ av övning, 
instruktör och åtgång av gas. 

 
Till förslaget biläggs dokumentet den del i Taxor och avgifter 2024 som 
avser tillstånd av brandfarlig och explosiv vara för jämförelse. 
Då förslag till beslut endast avser de strukturella förändringar är det endast 
dessa som redovisas i beslutsunderlaget. Övriga taxor och avgifter som är 
objekt för prisökning enligt Prisindex för kommunal verksamhet (PKV) 
kommer enligt tidigare beslut av medlemskommunernas kommunfullmäktige 
att tas upp för beslut i förbundsdirektionen senare i år. 
 
Förbundsdirektionen för Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund 
beslutade den 4 oktober att föreslå kommunfullmäktige i respektive 
medlemskommun att anta den strukturella ändringen av taxor och avgifter 
2025. 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 
Strukturell ändring av taxor och avgifter 2025 för Alingsås och Vårgårda 
Räddningstjänstförbund antas. 
 

I allmänna utskottet 
Ordföranden redogör för ärendet. 
 
  

Beslutet skickas till 
Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund 
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§ 102 Dnr 2024-000503 

Markköp för reningsverk Horla 

Allmänna utskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 
Köpekontrakt för del av fastigheten Vårgårda Horla 2:11 godkänns. 
Kostnaden belastar resultatet. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunen utvecklar område för VA i Horla. För att kunna ha en 
fungerande anläggning behöver mark för reningsverk säkerställas och 
Förvaltningen har nått en överenskommelse med ägarna till fastigheten 
Horla 2:11. 
I köpekontraktet är ett av villkoren att avtalet ska godkännas av 
kommunfullmäktige i Vårgårda kommun. 
En hållbarhetsanalys visar att ärendet är av administrativ karaktär men att det 
indirekt har en positiv inverkan på framförallt den ekologiska hållbarheten i 
området. Markköpet påverkar ekonomin marginellt både eftersom mark inte 
skrivs av och eftersom markköpet är mindre. 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 
Köpekontrakt för del av fastigheten Vårgårda Horla 2:11 godkänns. 
Kostnaden belastar resultatet. 
 

I allmänna utskottet 
Alfred Dubow redogör för ärendet. 
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Övriga frågor 
Kenneth Max (M) informerar om valberedningens arbete. 
Ann-Charlotte Lilja rapporterar om: 

- Medarbetarenkäten 
- Nuläge Millenium  
- Ny ekonomichef 
- Rekrytering HR-chef 
- Ökat hälsofrämjande arbete: kvinnor mitt i livet 2025-2026 
- Gratifikationsmiddag – ny tradition 
- Plattform för tillväxt i Vårgårda 
- Årets kvalitetsprofil 
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